
Saopštenje 

Sastanak aktiva direktora predškolskih ustanova koji je održan danas u prostorijama gradske uprave 

pozvana od strane Gorana Nestorovića, člana gradskog Veća, zaduženog  obrazovanje. 

Povod sastanka je, kako je rekao Nestorović, bio je zvanično upoznavanje i dogovaranje oko daljeg 

rada i saradnje. On je dalje istakao da, citiram „Grad nastoji da izgradi nove objekte, a smeštaj dece je 

pri tom broj 1, a kasnije što kvalitetniji uslovi(komfor) za decu“. U smislu opravdanosti saradnje sa 

privatnim vrtićima  apelovao je da naprave „dobar plan i kampanju upisa“, a sve to u cilju 

transparentnosti u radu. Pri tom je istakao da i on, kao član gradskog Veća, polaže računa Skupštini 

Grada i „ sve što nisu dali kao servisnu informaciju pravi kasnije polemiku“.  Po pitanju ove tačke 

dnevnog reda kao odbornik sam upitala da li i privatni vrtići imaju obavezu da odgovaraju na pitanja 

od javnog značaja obzirom na to da su sada u sistemu subvencionisanja od strane Grada i dobijaju 

status vaspitno-obrazovne Ustanove. Nestorović je odgovorio da je zakon isti za sve , a da oni koji 

rade ovaj posao treba da znaju šta tačno šta su javne, a šta informacije koje podležu zaštiti podataka.  

Prilikom razjašnjavanja nejasnoća, kaže, Grad uključuje i prosvetnog inspektora, a upis u vrtiće treba 

da bude transparentan i „fair play“.  

Druga tačka dnevnog reda bile su odbijenice iz državnog vrtića , način njihovog dobijanja i ko ima 

pravo na njih. Odbijenice se, prema rečima direktorke PU LJUBICA VREBALOV, a u skladu sa 

sporazumom o saradnji sa privatnim predškolskim ustanovama, dobijaju isključivo nakon 

konkurisanja za upis u državni vrtić. Uslov za dobijanje odbijenice je da dete nije primljeno u isti. 

Jednom dobijena odbijenica važi do polaska u školu. Direktori privatnih vrtića su tada izneli 

informaciju o desetak slučajeva gde deca već pohađaju privatan vrtić, ali su konkurisala i primljena u 

državni, a pri tom se nadajući da će dobiti odbijenicu i nastaviti da pohađaju privatan vrtić po 

subvencionisanoj ceni. Većnik Nestorović je pri tom rekao da propisi i odluke ne prepoznaju „želju“ 

kao kriterijum za dobijanje odbijenice, ali da će sa pravnom službom pokušati da pronađe najbolje 

moguće rešenje koje će važiti od sledeće radne godine.  

Imajući u vidu da je obrazovanje pravo svakog deteta, a da prema zakonu predškolsko vaspitanje i 

obrazovanje predstavlja prvi stupanj u sistemu obrazovanja, svaki roditelj koji pokaže 

zainteresovanost za upis deteta  u predškolsku ustanovu treba da ima i mogućnost za to. Međutim,  

kriterijum za osnivanje i rad jedne ustanove ne sme biti potreba za većim obuhvatom dece ovog 

uzrasta, već poštovanje zakona, propisa i pravilnika propisanih od  strane Republike Srbije. Kvantitet 

nikako ne sme bitu ispred kvaliteta, jer je najbolji interes dece na prvom mestu. Potrebno   je 

obezbediti sve uslove kako bi vrtići ispunili sve svoje funkcije, a to su: 

1. Zadovoljenje dečijih i društvenih potreba i zadovoljenje prava dece, 

2. Obezbeđivanje sigurne sredine u kojoj će dete moći da uči i unapređuje svoje fizičko i 

mentalno zdravlje, da se obezbedi aktivno učestvovanje deteta u zajednici dece slične sebi 

(društvo vršnjaka), kontakt sa drugačijim vaspitnim modelima, 

3. Priprema dece za  školu, 

4. Dopuna porodičnog vaspitanja i obrazovanja-roditelji sa svoje strane od predškolske 

ustanove dobijaju neposrednu pomoć, ali i priliku da svoj roditeljski poziv ostvare na nov 

način i uz razmenu sa drugim ljudima, 

5. Da se pruži pomoć porodici- pedagoško-psihološka kultura. 

Iskoristiću ovu priliku da pozovem roditelje, ali i svu zainteresovanu javnost da insistiraju na 

poštovanju obećanog i navedenog. Sistem se uspostavlja i menja tako što najpre svako od nas 



poštuje propise i pravila, ali i neprekidnom kontrolom i traženje od funkcionera i javnih ustanova 

i preduzeća da poštuju iste.   
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